
 
Referat af møde i fællesarealudvalget 14. september 2017 hos Steen 

 
Tilstede ved mødet: 
Frank (26), Tage (25) (referent), Hasse(13), Steen (11), og John (4) 
 - Benny (18) kunne, pga af rejse i udlandet, ikke deltage. 
 
Mødets agenda var: 
A : Godkendelse af sidste mødereferat. 
B : Status for arealet. 
C : Opgaver ud over planlagte arbejdsopgaver til kommende arbejdssøndag. 
D: Status vedrørende "skuret". 
E: Planlægning af efterårets arbejdssøndag ( den 05. november 2017) 
F: Fastsættelse af det kommende forårs arbejdssøndag. 
G: Næste møde, og 
H: Evt. 
 
----------------------- 
 
Mødet begyndte som vanligt med arealrundgang fra "Gravstedet" kl. 1700 hvor følgende 
konstateredes.: 
- at arealet fremtræder i rimelig stand, men at det som sædvanligt trænger til en "kærlig hånd" - 
både hvad angår generel oprydning af nedfaldne grene og studsning af enkelte træer og af 
uønskede græs- og buskarter søen rundt. 
- at arbejdet med "legepladsen" skrider frem, men fortsat er en igangværende proces,  
- at asfaltarealet trænger til fejning og at vildtvoksende græs langs asfaltarealets kantstene skal 
fjernes, inden asfaltbelægningen ødelægges, samt 
- at "gravstedet" nu fremstår pænt og nydeligt - også pga at enkelte af beboerne i midter- og 1. 
række løbende sørger for at fjerne ukrudt. 
 
----------------------------- 
 
Ad punkt A: 

Referatet af foregående møde hos Hasse den 26. januar 2017 blev godkendt med bemærkning 
om, at der som aftalt var blevet fulgt op på de arbejdsopgaver, der blev besluttet på sidste møde, - 
dog med undtagelse af optagning og rengøring af springvandspumpen, idet denne fortsat fungerer 
tilfredsstillende. 
Ad punkt B: 

At reetableringen af legepladsen planmæssigt skrider fremad, men at "trillebør-stien" bag 1. række 
kun vanskeligt er farbar for græsslåning pga hældning mod 1. række og pga, at hækklipning mod 
de vestlige naboerne ikke er blevet vedligeholdt. 
Udvalget diskuterede det rimelige i, at aktuelle beboere i 1. række selv burde sørge for klipning af 
hækken, men eftersom ikke alle de aktuelle beboere i rækken tilsyneladende kan finde tid og 
kræfter til dette, blev det besluttet, fremover forsøgsvis at lade klipningen af hækken være en 
"særopgave". 
Ad punkt C: 

For at sikre en løbende og fornuftig udvikling af områdets træer og buske, har Steen - som 
aftalt  ved en tidl. arealrundgang -  inviteret en prof. forstmand til at vurdere og udfinde relevante 
"fældnings- og studsningskanditater". 
Forstmanden kigger forbi i uge 41/42 og både Steen og Hasse deltager i seancen. 
 
"Udsigtsbænken" ved den østlige side af søen har i flere år været så medtaget af vejr og vind, at 
den nu er ubrugelig og derfor fjernet. 



Hasse vil som et eget projekt, forsøge at genetablere en bænk på dette sted. 
Græsarealet mellem søens østlige bred og nabo Antoniussen (Tryk 16), bliver ved store 
regnmængder oversvømmet.  
Udvalget besluttede derfor forsøgsvis at grave en afløbsrende mod søen - og hvis det viser sig at 
løse problemet, vil vi derefter nedgrave et mindre plastic-drænrør. 
Udvalget besluttede samtidig, at vi ville lægge / bore/ etablere et kort drænrør fra "sørækkens 
nordlige P-plads" -  hvor den tidligere sandkasse stod - i asfalthøjde gennem de der liggende 
sveller til skrænten mod søen. 

Et sådant drænrør vil forhindre, at der som nu altid ligger vand i dette hjørne af P-pladsen. 
Ad punkt D: 
Flertallet af udvalgets medlemmer fandt, at den ekstra sikring med forstærkning af indgangsdør  til 
skuret og ekstra aflåst kæde omkring vore græsslåmaskiner pt. er tilstrækkelig. 
Udvalget har derfor indtil videre besluttet, at droppe indkøbet af en lille  stålcontainer - der med 
nødvendig træbeklædning var foreslået opstillet i kanten af 1. rækkes nordlige P-plads (hvor den 
tidl. sandkasse var placeret). 
Ad punkt E: 

Omkring planlægningen af aktiviteter på efterårets arbejdssøndag, er følgende prioriteret: 
- Frank og co. klarer kratrydning og opsamling søen rundt. 
- John og co. tager sig af søoprensning. 
- Tage og co. klarer studsning, grennedtagning og fældning af et enkelt træ eller 2. 
- Benny og co. tager sig af indkørslen og 
- Hasse/ Steen og co. etablerer bål og arrangerer generel oprydning. 
Steen sørger som vanligt for uddeling af hold og opgaver.  
Ad punkt F: 
Forårets arbejdssøndag er fastlagt til den 08. april 2018 
Næste møde i Arealudvalget er fastlagt til den 25. januar 2018 
Ad punkt G: 
Det blev besluttet at indkøbe et nyt teleskopskaft til rive (søoprensning) til en værdi af mellem 600. 
og 1000. kr. (Benny indkøber) 
 
Formanden afsluttede derefter mødet - takkede for god ro og orden og Steen for et elegant 
arrangement. 
 
Som opfattet /tsm den 16. september 2017 
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